
PROTOKÓŁ Nr XII/2007 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 19 listopada 2007r. 

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Uchwalenie porządku obrad sesji.  
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie projektów uchwał. 
5. Przyjęcie uchwał. 
6. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieŜące. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Zakończenie sesji. 

 
Przebieg sesji: 
Ad. 1- 3 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych 
gości oraz stwierdził prawomocność sesji – obecnych 13 radnych (spóźniony radny Adam 
Wybraniec).  
Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów –za. 

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów – za. 

Ad.4 
Przedstawienie projektów uchwał: 

Uchwała Nr XII/51/2007 w sprawie rozpatrzenia skargi Panów Józefa i Szymona Madej 
zamieszkałych w Bojszowach Nowych przy ul. Ruchu Oporu 81 na działalność Wójta Gminy 
Bojszowy. 

Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor odczytał zaŜalenie na Wójta Gminy 
Bojszowy w sprawie nie poinformowania na tablicach ogłoszeń gminy o przetargu na działkę 
budowlaną nr 802/45, o powierzchni 3000m2, połoŜonej w Bojszowach Nowych przy  
ul. Ruchu Oporu 81. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował Wysoką Radę o pisemnym zawiadomieniu 
zainteresowanych o terminie, miejscu i temacie sesji. 

Radny Grzegorz Sztoler przedstawił opinię i uzasadnienie Komisji Rewizyjnej, która  
na posiedzeniu w dniu 12 listopada 2007r. postanowiła uznać skargę za bezzasadną, poniewaŜ 
wszystkie wymogi formalno-prawne zostały spełnione. 

Następnie przedstawił prośbę następującej treści: 

„Komisja Rewizyjna w trosce o wzajemne zrozumienie i uniknięcie jakichkolwiek niejasności 
na przyszłość, wnosi o rozpatrzenie moŜliwości publikowania informacji dotyczących 
sprzedaŜy nieruchomości na terenie Gminy Bojszowy na gminnych tablicach ogłoszeń 
oraz na łamach miesięcznika „Nasza Rodnia”.” 

Wójt Gminy potwierdził, Ŝe procedura przetargowa została przeprowadzona zgodnie z ustawą  
o gospodarce nieruchomościami oraz zobowiązał się informować o przetargach na wszystkich 
tablicach ogłoszeń, Ŝeby nie być posądzonym o złe intencje. 

Bez pytań i uwag radnych. 
 

Uchwała Nr XII/52/2007 w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bojszowy”. 
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Uchwała Nr XII/53/2007 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszarów połoŜonych w rejonie ulic: Sportowej i Gromadzkiej oraz Gromadzkiej i Barć. 

Dwie powyŜsze uchwały, tematycznie ze sobą związane, są niezbędne do sfinalizowania 
przetargu dotyczącego sprzedaŜy działek połoŜonych w Międzyrzeczu w rejonach ulic 
Sportowej i Gromadzkiej oraz Gromadzkiej i Barć. 

Wójt udzielił wyczerpujących informacji na temat powyŜszych uchwał, które stanowią 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny Robert Seweryn zakwestionował brak załączników wymienionych w uchwałach. 

Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe załączniki ze względu na obszerność znajdują się do wglądu  
w Referacie Architektury. 

Innych uwag brak.  
 
Uchwała Nr XII/54/2007 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
i zwolnień od tego podatku, opłat targowych oraz sposobu ich poboru w 2008 roku. 

Wysokość stawek podatkowych zreferował Wójt Gminy Henryk Utrata. 

Propozycje stawek podatkowych, które były nie zmieniane przez cztery kolejne lata i które 
zostały omówione na posiedzeniu Komisji BudŜetu i Rozwoju Gminy przedstawiają się 
następująco: 
Wysokość rocznych stawek podatku od nieruchomości od 1m2 powierzchni uŜytkowej;   

1) od budynków mieszkalnych lub ich części –   
aktualna – 0,42 zł, proponowana -   0,55 zł  

2) od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych 
na prowadzenie działalności gospodarczej  -    

      aktualna – 15,00 zł, proponowana -   17,00 zł      
3) od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności  

gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym –          
      aktualna – 7,26 zł, proponowana -   8,00 zł      
4) od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
      gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych-                               
      aktualna – 3,49 zł, proponowana -  3,70 zł   
5) od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie 

odpłatnej statutowej działalności poŜytku publicznego przez organizacje 
poŜytku publicznego  

      aktualna – 4,66 zł, proponowana -  5,10 zł 
2.  Wysokość stawki podatku od budowli lub ich części związanych 
      z prowadzeniem działalności gospodarczej innej niŜ działalność rolnicza 
      lub leśna określonej na podstawie art.4 ust.1 pkt 3 oraz ust. 3-7 ustawy  
      z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych – 
 aktualna –   2% ich wartości , proponowana -   2% ich wartości      

 Stawki podatku od powierzchni gruntów wynoszą rocznie:        
1)  od  gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej  
       bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów  
       i budynków od 1 m2 powierzchni   –  
      aktualna – 0,58 zł, proponowana - 0,68 zł, 



-  3  - 
 

2) od gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub  
elektrowni wodnych, od 1 ha powierzchni –  

 aktualna –2,73 zł, proponowana - 3,50 zł, 
3)   od pozostałych gruntów, od  1m 2 powierzchni, w tym zajętych  
      na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności poŜytku publicznego 
      przez organizacje poŜytku publicznego.  
       aktualna –0,17 zł, proponowana - 0,22 zł, 

Wójt podał równieŜ wysokość górnych granic stawek kwotowych w podatkach i opłatach 
lokalnych ustalonych przez Ministra Finansów. 
Następnie porównał proponowane stawki ze stawkami w Tychach i Miedźnej oraz 
poinformował, Ŝe proponowane podwyŜki oscylują na poziomie 20% i poprosił o przyjęcie 
uchwały. 
 
Uwagi radnych: 
Radny Grzegorz Gwoźdź – wyraził swoją negatywną opinię na temat podwyŜki stawki 
wymienionej w § 1, pkt 1, ppkt 5. PodwyŜka z kwoty 4,66 zł na kwotę 5,10 zł dotyczy 
opłaty od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 
statutowej działalności poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku publicznego. 
Według radnego wzrost tego podatku jest za wysoki, tym bardziej, Ŝe dotyczy wielu 
płatników naszej gminy, którzy nie są płatnikami podatku rolnego. 
 
Wójt wyjaśnił zasady obliczania i płacenia podatku rolnego, natomiast radny Grzegorz 
Tomala poparł zdanie przedmówcy i zaproponował zwiększyć ten podatek o minimalną 
kwotę.  
Na skutek dyskusji Wójt wniósł autopoprawkę, zmniejszając proponowaną kwotę 5,10 zł  
na kwotę 5,00 zł. 
Radny Grzegorz Gwóźdź – zgłosił wniosek o pozostawienie kwoty 4,66zł . 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor poddał pod głosowanie wniosek radnego 
Grzegorza Gwóźdź ( w głosowaniu brało udział 14 radnych). 
    5 głosów – za 
    7 głosów – przeciw 
    2 głosy - wstrzymujące się 
 
Radni głosujący za wnioskiem, poprosili o imienne wpisanie ich głosowania: 
Grzegorz Gwóźdź, Robert Seweryn, Grzegorz Sztoler, Grzegorz Tomala, Adam Wybraniec. 
 
W uchwale pozostaje kwota 5,00 zł ( tj. propozycja Wójta Gminy po autopoprawce). 
Innych uwag brak. 

 

Uchwała Nr XII/55/2007 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku  
  od środków transportowych w roku 2008. 

Proponuje się pozostawić stawki podatkowe od środków transportowych bez zmian  
  tj. na poziomie roku 2007. 

Sugestia radnego Roberta Seweryna, aby stawki wzrastały sukcesywnie o symboliczną  
  kwotę  (obawa, Ŝe będzie podobnie jak w przypadku podatków lokalnych)? 

Wójt Gminy optuje za pozostawieniem stawek bez zmian, uzasadniając jednocześnie, Ŝe    
  podstawą wyliczania tego podatku jest kurs EURO, który aktualnie jest na niskim poziomie. 

Innych uwag brak. 
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Uchwała Nr XII/56/2007 w sprawie zmian w budŜecie na 2007r. 

Zmiany dotyczą głównie zwiększenia kosztów utrzymania oświaty w ramach kwot 
przyjętych uchwałą budŜetową . 

Wójt Gminy szczegółowo omówił zmiany przedstawione w projekcie uchwały oraz  
w załącznikach nr 1 i 2.  

Radny Grzegorz Tomala – zwrócił uwagę, aby na przyszłość, tak planować wydatki  
w dziale – Oświata i wychowanie, Ŝeby nie było konieczności tak znacznych zmian.  
 
Odpowiedź Wójta – brak zdyscyplinowania w przestrzeganiu planu finansowego przez 
dyrektorów szkół, powoduje konieczność zmian w budŜecie. 

Innych uwag brak. 

Ad.4 
Przyjęcie uchwał: 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Uchwała Nr XII/51/2007 w sprawie rozpatrzenia skargi Panów Józefa i Szymona Madej 
zamieszkałych w Bojszowach Nowych przy ul. Ruchu Oporu 81 na działalność Wójta 
Gminy Bojszowy. 

     14 głosów - za 

  Uchwała Nr XII/52/2007 w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań  
  i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bojszowy”. 

     12 głosów – za 

      2 głosy – wstrzymujące się 

 Uchwała Nr XII/53/2007 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszarów połoŜonych w rejonie ulic: Sportowej i Gromadzkiej oraz Gromadzkiej i Barć. 

     12 głosów – za 

      2 głosy – wstrzymujące się 
 
 Uchwała Nr XII/54/2007 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości   
 i zwolnień od tego podatku, opłat targowych oraz sposobu ich poboru w 2008 roku. 

      9 głosów – za 

      5 głosów – przeciw 

Uchwała Nr XII/55/2007 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku  
od środków transportowych w roku 2008. 

      11 głosów – za 

      3 głosy – wstrzymujące się 

Uchwała Nr XII/56/2007 w sprawie zmian w budŜecie na 2007r. 

     14 głosów - za 
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Ad.5 
Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieŜące. 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy Marka Kumor : 

1. Do Rady Gminy Bojszowy wpłynął, zgodnie z terminem ustawowym, projekt 
budŜetu na 2008 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz 
objaśnieniami i prognozą długu. 

2. Wysłano do Urzędu Skarbowego w Tychach korekty do oświadczeń 
majątkowych radnych. 

3. Udział w uroczystości poświęcenia kapliczki Świętego Hubertusa  
zorganizowanej przez Koło Łowieckie „Przepiórka” w Bojszowach. 

4. Akademia z okazji Święta Niepodległości zorganizowana przez Gminne 
Gimnazjum w Bojszowach. 

5. Uroczyste spotkanie z parami małŜeńskimi z okazji wręczenia medali za 
długoletnie poŜycie małŜeńskie („Złote Gody”). 

6. Spotkanie zorganizowane przez Klub Biegacza GTS Bojszowy z okazji 
zakończenia sezonu. 

7. Udział w turnieju piłkarskim w ramach spotkania Ośrodków Wsparcia 
Dziennego w hali sportowej w Bojszowach (udział reprezentacji m.in.:  
Tychy, Oświęcim, Knurów).  

8. Posiedzenie Komisji BudŜetu i Rozwoju Gminy. 

9. Przygotowanie do sesji. 

10. Podziękowanie wszystkim, którzy skorzystali z zaproszenia na akademię  
z okazji Święta Niepodległości. 

Wójt Gminy Bojszowy w swoim wystąpieniu, po udzieleniu informacji na temat spotkań  
z mieszkańcami, wyczerpująco omówił projekt budŜetu na 2008r. 

Udzielił równieŜ wyjaśnień dotyczących umów zwiększających stawki za wywóz odpadów, 
które zostały nielegalnie wysłane do mieszkańców naszej gminy przez firmę „EKO-ZAG”. 

Zapytania i interpelacje radnych:. 

Radny Robert Seweryn – poprosił o umieszczenie apelu w „Naszej Rodni”, Ŝeby 
mieszkańcy pochopnie nie podpisywali wysłanych przez „EKO-ZAG” umów, tym bardziej, 
Ŝe firma „EKO-ZAG” naduŜywa przepisów o ochronie praw konsumenta, poniewaŜ 
obowiązuje 3- miesięczny termin wypowiedzenia zawartej umowy. 

- złoŜył podziękowanie na ręce Wójta Gminy i przedstawicieli Rady Gminy, za złoŜenie     
  kwiatów i zniczy na grobach Ŝołnierzy i przy Pomniku Powstańców Śląskich z okazji Święta  
  Niepodległości oraz dyrekcji Gminnego Gimnazjum w Bojszowach za profesjonalne  
  zorganizowanie uroczystości z tej okazji. 

Radny Rajmund Gondzik – wyraził niezadowolenie mieszkańców z powodu rajdu 
samochodowego w dniu 10 listopada br. Mieszkańcy byli zbulwersowani zamknięciem  
ul. Trzcinowej i ul. Klubowej od godz. 9 –tej do godz. 17-tej, problemami z dojazdem  
z pracy oraz zniszczeniem poboczy tych ulic. W związku z tym prosi, aby na przyszłość 
zmienić trasę tego wyścigu. 

Radny Grzegorz Sztoler – poparł wniosek radnego Rajmunda Gondzik, 
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- poprosił o interwencję w sprawie plakatów wyborczych, które do tej pory nie zostały   
  pozdejmowane, 

- prosi o wzięcie pod uwagę skargi mieszkańców na złą jakość usług świadczonych przez     
   firmę „EKO-ZAG” (m.in. problemy z wywozem kontenera posadowionego przy cmentarzu  
   w Międzyrzeczu). 

Radny Piotr Wróbel – zapytał, jakie są konsekwencje podpisania wysłanych aneksów  
przez „EKO-ZAG”? 

Radny Adam Wybraniec – zapytał, czy GPK jest w stanie podjąć się wywozu śmieci? 

Radny Henryk Kostyra – przekazał podziękowania od młodzieŜy dla Pana Marka Kumora- 
konferansjera meczów piłkarskich oraz wręczył pamiątkowy szal – GTS Bojszowy. 

Ad. 6 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 
Aneksy do umów - Radca Prawny Mirosław Nosalik potwierdził niewaŜność wysłanych 
aneksów do zawartych umów, występuje tu sprzeczność z podjętą uchwałą w tej sprawie. 

Przypadki podpisania aneksów przez mieszkańców są niewaŜne, poniewaŜ nie ma podstaw 
prawnych do Ŝądania wyŜszych opłat i taka informacja musi dotrzeć do mieszkańców. 

Rajd samochodowy – wina leŜy po stronie organizatora rajdu, który nie zadbał  
o przekazanie pełnej informacji, co do sposobu i czasookresu zamknięcia dróg. Oddzielne 
ustalenia z naszą Gminą i oddzielne ustalenia ze Starostwem bez konsultacji z Wójtem 
spowodowały totalne utrudnienia, za które Wójt przeprosił. 

Sprzątanie plakatów wyborczych – komitety wyborcze są zobligowane do usunięcia 
wywieszonych plakatów w ciągu 30 dni od wyborów, po tym terminie sprzątanie odbywa się 
na koszt danego komitetu wyborczego. 

Firma „EKO-ZAG” – sprawa wywozu kontenera została załatwiona, nie mniej jednak 
problemy z tym związane świadczą o firmie. 

GPK – brak koncesji, brak specjalistycznego sprzętu sprawia, Ŝe GPK nie moŜe aktualnie 
zająć się oczyszczaniem naszej gminy. 

 

Ad.7. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy” zakończył obrady sesji. 

Protokołowała: L. Kucz 
Bojszowy, dnia 27.11.2007r. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 


